

## Dialogforum Pædagoguddannelsen Roskilde

**Mødedato:** torsdag den 21. april 2022

**Starttidspunkt:** Kl. 15.30

**Sluttidspunkt:** Kl. 17.30

**Mødested:** Professionshøjskolen Absalon  
Trekroner Forskerpark 4, 4000 Roskilde

**Lokale:** A1.12

**Deltagere:** **Kristina Fog Larsen (PRs21 – September 2021)**  
**Pia Ulrichsen (PRs21 – September 2021)**  
**Betina Nymann (PRv22 – Februar 2022)**  
**Katrine Lind Greiner (Underviser)**  
**Camilla Wessman (Konstitueret udd. leder)**  
**Frank Spring (Udd.leder)**

## Dagsorden og referat

<p><b>Præsentation af deltagere herunder valg af mødeleder og referent</b></p>	<p><b>Alle præsenterer sig:</b></p> <p><b>Studerende:</b> Peter Melsted (PRs21 – September 2021) Kristina Fog Larsen (PRs21 – September 2021) Pia Ulrichsen (PRs21 – September 2021) Betina Nymann (PRv22 – Februar 2022)</p> <p><b>Undervisere:</b> Katrine Lind Greiner Charlotte Jørgensen Laura Østergård Eilenberg</p> <p><b>Uddannelsesledere:</b> Camilla Wessman Frank Spring</p>
<p><b>Godkendelse af dagsorden</b></p>	<p>Godkendt</p>

<p><b>Tanker om / forventninger til dialogforum (med afsæt i beskrivelsen)</b></p>	<p>Frank gennemgår kort hvor informationerne om Dialogforum ligger på Studienet.</p> <p>Se link:  <a href="https://www2.phabsalon.dk/studienet/dialogforum/">https://www2.phabsalon.dk/studienet/dialogforum/</a></p> <p>Det er blandt andet et forum hvor både studerende, undervisere og uddannelsesledelse</p> <p>Der tales ikke om personer eller konkrete sager. Vi taler generelle fokuspunkter.</p> <p>Alle referater kommer til at ligge på studienet således alle studerende kan orientere sig i hvad der er talt om på Dialogforum. Referatet gennemlæses og godkendes af alle deltagere inden mødet sluttes således det hurtigt kan lægges på Studienet</p> <p>Det er alle uddannelser på Absalon der har dialogforum. Dette skal ikke forveksles med andre fora der er.</p> <p>Dialogforum er fokuseret på de uddannelses-nære elementer</p> <p>Katrine Wolin (Centerchef) vil deltage på et møde om året i dialogforum</p> <p><b>Tanker/forventninger/tematikker til forum:</b></p> <p>Generelle emner om uddannelsen kan tages op fra deltagende studerende:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Mulighed for fast skema, det er en udfordring at planlægge sin studietid og sit privatliv (fx samme mødetid på bestemte ugedage, fast mødetid på lige/ulige uger, ingen ændringer i den allerede udmeldte mødetid)</li> <li>- Mangel på grupperum og steder med ro også en udfordring at der er mange reserverede der ikke anvender rummet</li> </ul>



- Hvordan får vi flere af de unge studerende til at melde sig til dialogforum?
- Studiegrupper (særligt udfordrende når der er manglende engagement, forskellige livsfaser)
- Hvordan sammensættes holdene (kan der være fordele ved at man "håndholder" sammensætningen af holdene mere fx ud fra alder med et hold med de ældre studerende?)

Udfordringer med kommunikation:

- Fælles kommunikationsveje (mail, itslearning, andet?)
- Kommunikation fra undervisere i forhold til anvendelse af itslearningrum

**Tanker/forventninger/tematikker til forum:  
fra underviser og udd. ledere**

- At have et forum hvor vi kan drøfte det der rører sig på Absalon
- At skabe et godt studieliv for alle - fagligt og socialt
- Et rum til studerendes perspektiv
- Hvad virker godt i forhold til den gode undervisning (metodisk, didaktisk, narrativt)
- Hvilke forestillinger har vi om hinanden?
- Hvad virker læringsmæssigt?
- Arbejde med den afstand der kan være mellem vores positioner - at forstå hinandens "verdener"
- At få alles stemmer med
- en fælles forståelse for Absalon som organisation
- At vi alle kan leve med at vi ikke forandrer det hele på en gang, men at vi igangsætter en proces



<p><b>Meddelelser og orientering</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• v. udd.leder</li> <li>• v. undervisere</li> <li>• v. studerende</li> </ul>	<p><b>v. udd.leder</b></p> <p><b>v. undervisere</b></p> <p><b>v. studerende</b></p>
<p><b>Sager til behandling</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• fagligt</li> <li>• socialt</li> <li>• øvrige sager</li> </ul>	<p><b>Fagligt</b></p> <p><b>Socialt</b></p> <p><b>Øvrige sager</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Flere deltagere i Dialogforum</li> <li>- Mulighed for fast skema, det er en udfordring at planlægge sin studietid og sit privatliv (fx samme mødetid på bestemte ugedage, fast mødetid på lige/ulige uger, ingen ændringer i den allerede udmeldte mødetid)</li> </ul>
<p><b>Evalueringer og kvalitets spørgsmål</b></p>	
<p><b>Kommunikation</b></p>	<p>Vi har drøfte de udfordringer der opleves med kommunikation, dette i forhold til:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Fælles kommunikationsveje (mail, itslearning, andet?, der er mange og det kan være svært at orientere sig)</li> <li>- Kommunikation fra undervisere i forhold til anvendelse af itslearningrum. Disse anvendes meget forskelligt og det kan vanskeligt at få fat i alle informationer.</li> </ul>
<p><b>Aftaler om handling frem mod næste møde</b> <b>(14. juni kl. 15.30-17.30)</b></p>	<p>Alle gør sig nogle tanker om ovenstående to punkter til næste møde</p>
<p><b>Eventuelt.</b></p>	



